
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości,  

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  

z dnia 20 marca 2018 roku 
 

Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 20 marca 2018 roku w Sali posiedzeń 
Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości:  
Henryk Brodziak; Ewelina Kornek; Klaudiusz Kruszewski;  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik, Ewa Kluba, Bogdan Mika, Roman Piksa; Jerzy Sier; 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas, Jacek Kiszkis, Gerard Piegza, Dominik Pawlak; Franciszek Sufa; Herbert Panchyrz 
oraz  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła 
Wójt Gminy – Jan Murowski  
Sekretarz Gminy – Danuta Pries  
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Beata Plaza 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Maria Bania  
Nieobecni: Bogdan Mika, Dominik Pawlak 
Edward Błaszczyk 
Jacek Kołczyk 
Nina Krutikow-Bulas 
Edward Pęcherski 
Cezary Stajniak  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła, prowadząca posiedzenie Komisji, przywitała 
obecnych oraz przedstawiła porządek posiedzenia:  

1. Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krupski Młyn w 2018 roku. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy Krupski Młyn na 
lata 2018 – 2022. 

3. Przedstawienie projektu taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krupski Młyn obowiązujące od 11 czerwca 2018 
roku do 10 czerwca 2021 rok.  

4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie za 2017 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/271/18 Rady Gminy Krupski Młyn z 
dnia 30 stycznia 2018 roku w sprawie określania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2018 rok.   
7. Projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
8. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Krupski Młyn na okręgi wyborcze.  
9. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. Nr 163/22 k.m. o pow. 0,0138 ha, KW 
GL1T/00042965/7 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Sienkiewicza. 

10. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 9 wraz z 
ułamkowym udziałem w częściach wspólnych gruntu i budynku położonego w Ziętku bl. Nr 
17 A. 



11. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia potrzeby realizacji Projektu pn. „Budowa placu 
zabaw w Krupskim Młynie” i złożenia wniosku o jego dofinansowanie w ramach Konkursu 
Przedsięwzięć Inicjatyw lokalnych wdrażanego przez samorząd województwa śląskiego. 

12. Przedstawienie informacji na temat wniosku Klubu Radnych Dobry Wybór dot. II etapu 
zadania pn.: „Ochrona dorzecza Małej Panwi poprzez rozbudowę i modernizację 
gospodarki wodno-ściekowej – realizacja projektu na terenie Gminy Krupski Młyn.”  

13. Sprawy bieżące. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy obecni mają uwagi do porządku. Sekretarz 
Gminy wnioskowała o rozszerzenie porządku w związku ze skargą złożoną na Wójta Gminy przez 
mieszkankę Gminy, o pkt o treści: „Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 
Krupski Młyn”. Zaproponowała, aby omówić projekt uchwały jako pkt 1. Członkowie Komisji przyjęli 
przedstawioną propozycję przez aklamację. Zaproponowany zmieniony porządek posiedzenia 
przedstawia się następująco: 

1. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krupski Młyn. 
2. Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krupski Młyn w 2018 roku. 
3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy Krupski Młyn na 
lata 2018 – 2022. 

4. Przedstawienie projektu taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krupski Młyn obowiązujące od 11 czerwca 2018 
roku do 10 czerwca 2021 rok.  

5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie za 2017 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/271/18 Rady Gminy Krupski Młyn z 
dnia 30 stycznia 2018 roku w sprawie określania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2018 rok.   
8. Projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
9. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Krupski Młyn na okręgi wyborcze.  
10. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. Nr 163/22 k.m. o pow. 0,0138 ha, KW 
GL1T/00042965/7 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Sienkiewicza. 

11. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 9 wraz z 
ułamkowym udziałem w częściach wspólnych gruntu i budynku położonego w Ziętku bl. Nr 
17 A. 

12. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia potrzeby realizacji Projektu pn. „Budowa placu 
zabaw w Krupskim Młynie” i złożenia wniosku o jego dofinansowanie w ramach Konkursu 
Przedsięwzięć Inicjatyw lokalnych wdrażanego przez samorząd województwa śląskiego. 

13. Przedstawienie informacji na temat wniosku Klubu Radnych Dobry Wybór dot. II etapu 
zadania pn.: „Ochrona dorzecza Małej Panwi poprzez rozbudowę i modernizację 
gospodarki wodno-ściekowej – realizacja projektu na terenie Gminy Krupski Młyn.”  

14. Sprawy bieżące. 
 
Ad. 1.  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krupski Młyn. 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Beata Plaza poinformowała o 

skardze mieszkańca Gminy na Wójta Gminy Krupski Młyn. Wnioskodawca skarży się, że od decyzji o 
przydziale lokalu komunalnego minęło kilkanaście dnia a nie miał możliwości zasiedlenia lokalu, ze 
względu na jego zły stan techniczny. Kierownik Referatu wyjaśniła, że przedmiotowy lokal był 
przedmiotem oględzin. Po dokonanym przydziale omówiono z rodziną, która otrzymała przydział, 



zakres prac do wykonania, ustalono, co jest do zrobienia, lecz pomimo tego skarżący postanowił 
złożyć skargę. Prace do wykonania zostały zaplanowane, nie pobierane są jeszcze opłaty czynszowe, 
więc skarżący nie ponosi żadnych kosztów związanych z utrzymaniem przydzielonego lokalu. 
Prowadzone działania są zgodne z dotychczas stosowaną procedurą. Wyraziła nadzieję, że Rada 
Gminy uzna bezzasadność skargi, tym bardziej, że z rodziną skarżącego ustalono określone procedury 
i poinformowano o przewidywanym czasie ich realizacji. 

Witold Bulas pytał o to czy można, przygotowując ogłoszenie o przydziale lokalu 
mieszkalnego zamieścić informację o konieczności przeprowadzenia remontu? Kierownik Plaza 
wyjaśniła, że ocenie stanu lokalu służą oględziny, o których informowani są potencjalni najemcy po to 
aby mieli świadomość jakie prace należy wykonać, by móc zamieszkać w lokalu.  

Henryk Brodziak pytał o planowane koszty remontu? Pani Plaza: ok. 7 tys. zł (w tym m.in.: 
wymiana sanitariatów, baterii, pieca i zlewozmywaka, naprawa podłogi w kuchni); 

Pan Brodziak pytał czy istnieje możliwość odzyskania pieniędzy za zniszczenie lokalu przez 
poprzednich najemców? Może należałoby się zastanowić na ujednoliceniem procedury odzyskiwania 
środków, kiedy najemca nie dba o lokal czy też doprowadza go do ruiny? 

Kierownik Plaza odpowiedziała, że nie było takiej sytuacji do tej pory. Przypomniała, że w 
sytuacji kiedy najemca nie wywiązuje się z postanowień umowy istnieje możliwość wypowiedzenia 
umowy najmu, co również ma miejsce.  

Sekretarz Gminy dopowiedziała, że odzyskano lokal, po wypowiedzeniu umowy, co pozwoli 
na ponowne jego wykorzystanie, po wykonaniu niezbędnych prac remontowych.  
 Po przedstawieniu członkom Komisji projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta 
Gminy Krupski Młyn oraz po przeprowadzonej dyskusji, członkowie Komisji pozytywnie go 
zaopiniowali.  
 

Ad. 2.  

Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krupski Młyn w 2018 roku. 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Beata Plaza przedstawiła informację 
dot. projektu programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Krupski Młyn w 2018 roku. Dodała, ze jest to dokument, który podlega 
zaopiniowaniu przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, koła łowieckiego oraz organizacji 
społecznych, których statutowych celem działania jest ochrona zwierząt. Opinie tych instytucji na 
temat projektu uchwały były pozytywne, jedyne zastrzeżenie dotyczyło braku zapisów na temat 
realizacji przez gminę programu kastracji i sterylizacji bezdomnych zwierząt. Kierownik Referatu 
wyjaśniła, że tegoroczny budżet gminy nie przewiduje środków finansowych na takie zadanie. 
Dodała, że udało się obniżyć koszty funkcjonowania Programu.., ponieważ nawiązano współpracę z 
nową firmą, która opiekuje się odłowionymi bezdomnymi zwierzętami a zaoferował niższe niż do tej 
pory koszty usługi.  
Henryk Brodziak prosił o interwencję dot. poinformowania osoby dokarmiające bezdomne zwierzęta 
o obowiązkach, które na nie nakładają obowiązujące przepisy prawa.  
Edward Błaszczyk pytał czy udało się odzyskać się środki za odłowienie zwierzęcia, którego odebrał 
właściciel. Kierownik Plaza odpowiedziała, że owszem, taka sytuacja miała miejsce. Pan Błaszczyk 
zaproponował, aby zastanowić się nad opracowaniem wytycznych dot. procedur postępowania ze 
zwierzętami bezdomnymi.  
Kierownik Plaza podziękowała za sugestie. 
Po przedstawieniu członkom Komisji projektu uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krupski Młyn w 2018 roku, 
po przeprowadzonej dyskusji, członkowie Komisji postanowili pozytywnie zaopiniować 
przedstawiony projekt.  
 
Ad. 3. 



Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy Krupski Młyn na lata 
2018 – 2022. 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Beata Plaza omówiła uzasadnienie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy Krupski Młyn na lata 2018 
– 2022. Wyjaśniła, że Plan jest dokumentem utworzonym na podstawie ustawy o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i jest niezbędny do tego aby przygotować 
wniosek o zatwierdzenie taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
na terenie Gminy Krupski Młyn. Plan taki opracowywany jest przez Przedsiębiorstwo wodno-
kanalizacyjne (w tym wypadku jest to Gmina) które zawiera w nim informacje na temat zakresu 
świadczonych usług, urządzeń, z których korzysta, opisuje przedsięwzięcia rozwojowo-
modernizacyjne w latach 2018 – 2022 oraz racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie ścieków 
ponadto wymienia nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach oraz sposoby finansowania 
planowanych inwestycji.  
Ewelina Kornek pytała czy zadania zawarte w Wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych zostały uwzględnione w wpf?  
Danuta Pries wyjaśniła, że zadania te stanowią drugi etap prac inwestycyjnych a przedstawione 
koszty są szacunkowe, które mogą ulec zmianie (zmniejszeniu) po przeprowadzeniu przetargu na 
wykonanie tego zadania. 
Ewelina Kornek zauważyła, że są różnice między danymi z planu a danymi zawartymi w wpf.  
Sekretarz Gminy dodała, że dane są rozbieżne, ponieważ wynikają z przygotowanych kosztorysów 
zadania. Po przeprowadzonym przetargu radni zostaną poinformowani o planowanych kosztach 
przedsięwzięcia.  
Wójt dodał, że zadanie będzie finansowane ze środków Wojewódzkiego Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz środków unijnych jak i w części ze środków własnych budżetu 
gminy.  
Witold Bulas pytał czy na to zadanie są środki w budżecie, bo jak wiadomo za wykonanie zadania 
najpierw trzeba zapłacić a dopiero później będzie można starać się o zwrot wydatkowanych środków. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że zgodnie z zawartą umową z przedsiębiorcą i przedstawionym przez niego 
haromonogramem prac, będzie można przygotować harmonogram wniosków o płatność. Wtedy po 
wykonaniu poszczególnych etapów prac, będzie można wnioskować o zaliczkowe wypłaty środków 
by dokonać płatności za kolejne prace.  
Komisje po zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, pozytywnie 
zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. 
 
Ad. 4. 

Przedstawienie projektu taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Krupski Młyn obowiązujące od 11 czerwca 2018 roku do 
10 czerwca 2021 rok.  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawiła zebranym 
informację o zmianie przepisów, które zwolniły Radę Gminy z obowiązku uchwalania taryfy na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe oprowadzanie ścieków na terenie gminy obowiązujące od 
11 czerwca br. do 10 czerwca 2021 roku. Zgodnie z obowiązującymi przepisami w ciągu 120 dni od 
dnia wejścia w życie ustawy Prawo wodne oraz ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 
zbiorowym odprowadzaniu ścieków, należy przygotować nowe taryfy na kolejne 3 lata a nie na rok 
jak było dotychczas. Poinformowała, że projekt taryf został przesłany do zatwierdzenia przez 
nowopowstałą spółkę Wody Polskie. Przedstawiła szczegółowe informacje na temat planowanych 
wysokości cen za wodę i ścieki w ciągu najbliższych 3 lat. Poinformowała o planowanym średnim 
wzroście ceny o 0,11 zł w całej gminie. Po zatwierdzeniu taryfy do Rady Gminy będzie należało 
podjęcie decyzji o dokonaniu lub nie dokonaniu dopłat do ustalonych stawek. Przypomniała, że do tej 
pory dopłaty takie istniały do ścieków w Potępie oraz do wody i ścieków w Krupskim Młynie.  



Wójt Gminy dopowiedział, że projekt uchwały dot. dopłat będzie wśród projektów uchwał na sesję 
kwietniową.  
Kierownik Plaza dodała, że taryfy zawierają w sobie opłaty wynikające z poziomu inflacji oraz opłaty 
za korzystanie ze środowiska. Nie ma w nich w nich kosztów inwestycyjnych ani marży. Zmienił się 
zakres danych, które służą do naliczania opłat za usługi wodne. Są one obecnie wyższe niż były 
poprzednio. Omówiła szczegółowo koszty, które będą ponosili mieszkańcy za doprowadzenie wody i 
odprowadzenie ścieków w każdej z miejscowości i jakie czynniki będą wpływały na ich wysokość 
(załącznik do protokołu posiedzenia komisji). 
Klaudiusz Kruszewski pytał o to czy Wody Polskie mogą dokonać znacznej zmiany wysokości opłat dla 
mieszkańców? 
Pani Plaza odpowiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, trzeba czekać na 
zatwierdzenie taryfy przez Wody Polskie.  
Członkowie komisji po przeprowadzonej dyskusji przyjęli przedstawione informacje. 
 
Ad. 5. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie za 2017 rok. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie – Maria Bania szczegółowo 
omówiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie za 
2017 rok. 
Po wysłuchaniu informacji dot. sprawozdania oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
członkowie Komisji Rady Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 6. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/271/18 Rady Gminy Krupski Młyn z 
dnia 30 stycznia 2018 roku w sprawie określania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  
Sekretarz Gminy – Danuta Pries omówiła uzasadnienie projektu zmiany uchwały w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych 
Gminy Krupski Młyn. Zmiana dotyczyć będzie wykreślenia par. 3 uchwały.   
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 7. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2018 rok.   
Sekretarz Gminy Danuta Pries, w zastępstwie Skarbnika, omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy Krupski Młyn na 2018 rok. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 8. 

Projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie opłaty 
prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności podatków oraz zaległości 
podatkowych stanowiących dochód Gminy Krupski Młyn. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 9.  

Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Krupski Młyn na okręgi wyborcze.  



Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie podziału Gminy 
Krupski Młyn na okręgi wyborcze oraz przedstawiła stanowisko Państwowej Komisji Wyborczej dot. 
warunków dokonywania zmiany w podziale gminy na okręgi wyborcze.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 10. 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. Nr 163/22 k.m. o pow. 0,0138 ha, KW GL1T/00042965/7 
położonej w Krupskim Młynie przy ul. Sienkiewicza. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. Nr 163/22 k.m. o 
pow. 0,0138 ha, KW GL1T/00042965/7 położonej w Krupskim Młynie przy ul. Sienkiewicza. Projekt 
wynika z wniosku o wykup nieruchomości członków wspólnoty mieszkaniowej.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 11. 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 9 wraz z 
ułamkowym udziałem w częściach wspólnych gruntu i budynku położonego w Ziętku bl. Nr 17 A. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży lokalu mieszkalnego Nr 9 wraz z ułamkowym udziałem w częściach wspólnych gruntu i 
budynku położonego w Ziętku bl. Nr 17 A. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 12. 

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia potrzeby realizacji Projektu pn.: „Budowa placu 
zabaw w Krupskim Młynie” i złożenia wniosku o jego dofinansowanie w ramach Konkursu 
Przedsięwzięć Inicjatyw lokalnych wdrażanego przez samorząd województwa śląskiego. 
Sekretarz Gminy Danuta Pries omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia 
potrzeby realizacji Projektu pn.: „Budowa placu zabaw w Krupskim Młynie” i złożenia wniosku o jego 
dofinansowanie w ramach Konkursu Przedsięwzięć Inicjatyw lokalnych wdrażanego przez samorząd 
województwa śląskiego. Przypomniała, że uchwała Rady Gminy jest niezbędna do tego aby ubiegać 
się o środki na dofinansowanie tego zadania.  
Wójt Gminy dopowiedział, że zadanie może być dofinansowane aż w 80 % ze środków zewnętrznych.  
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 13.  

Przedstawienie informacji na temat wniosku Klubu Radnych Dobry Wybór dot. II etapu 
zadania pn.: „Ochrona dorzecza Małej Panwi poprzez rozbudowę i modernizację gospodarki 
wodno-ściekowej – realizacja projektu na terenie Gminy Krupski Młyn.”  
Sekretarz Gminy przedstawiła informacje – odpowiedź - na temat II etapu – realizacji projektu na 
terenie Gminy Krupski Młyn: zakres prac związanych z odprowadzaniem ścieków z niepodłączonej 
części miejscowości Krupski Młyn do oczyszczalni ścieków; związanych z modernizacją oczyszczalni 
ścieków oraz dane zawarte w kosztorysie inwestorskim. (załącznik do protokołu). 
Witold Bulas pytał, czy można rozdzielić koszty wykonania modernizacji oczyszczalni od kosztów 
wykonania kanalizacji i podać te dane radym. 
Danuta Pries przypomniała, jakie są koszty poszczególnych prac. 
Radny Bulas dopytywał o prace, których nie przewidziano w projekcie, a mianowicie: udrożnienie 
rowów melioracyjnych oraz zakres prac związanych z naprawą ujścia kolektora deszczowego z ul. 



Sienkiewicza. Wnioskował o przygotowanie danych na temat kosztów oraz zakresu zadań 
prowadzonej inwestycji polegającej na modernizacji oczyszczalni z wyłączeniem kosztów fotowoltaiki.  
Witold Bulas uzasadniając wniosek Klubu Radnych powiedział, że prace modernizacyjne prowadzone 
są na terenie oczyszczalni od wielu lat, przypomniał koszty inwestycji w kolejnych etapach, wyraził 
zaniepokojenie faktem, że przeznaczono ogromne pieniądze z budżetu (wydano dotychczas w sumie 
ponad 10 mln zł) na ciągłe modernizowanie budynku oczyszczalni a jak się okazuje to jeszcze nie 
wszystko, bo planowane są kolejne prace. W budżecie przewidziane są raty spłat licznych kredytów, 
przewidziane do 2027 roku. Ciągle dofinansowywana jest modernizacja budynku oczyszczalni, a po 
tym jak ogromne nakłady już zainwestowano, obiekt powinien działać bez zarzutu.  
Wójt Gminy podkreślił, że modernizacja oczyszczalni ma na celu polepszenie jakości jej pracy, 
poprawienie sprawności działania obiektu a to niestety niesie za sobą kolejne koszty. Dodał, że sporo 
gmin para się również z problemami podobnymi do naszych. Wyjaśnił, że kolejny przetarg odbył się 
ze względu na wniosek o przesunięcie w czasie terminu sfinansowania inwestycji.  
Witold Bulas powiedział, że obecnie funkcjonują obok siebie dwa bloki oczyszczalni działające w 
różnych systemach, co nie jest najlepszym rozwiązaniem.  
Nina Krutikow-Bulas przypomniała, że inwestycja zaplanowana jest na 12 mln, i chciała wiedzieć jaki 
będzie koszt budowy sieci odprowadzającej ścieki z Ziętka i Potępy do oczyszczalni w Krupskim 
Młynie. Podkreśliła, że istniejąca oczyszczalnia usytuowana prawie w centrum miejscowości a jej 
funkcjonowanie wywołuje do tej pory protesty mieszkańców, którzy mieszkają w pobliżu obiektu 
oczyszczalni.  
Cezary Stajniak dopytywał skąd Wójt i Radni wezmą pieniądze na to zadanie, wyraził zaniepokojenie, 
tym, że budżet gminy obciążony jest ogromnymi ratami kredytów do spłaty. Powiedział, że 
planowane są astronomiczne kwoty na sfinansowanie tego zadania, jednocześnie dopytywał o dane 
na temat obecnej zdolności kredytowej gminy. Może się okazać pod koniec roku, że trzeba będzie 
wziąć kredyt na spłatę na to jakże kosztowne zadanie. Zaapelował do radnych, aby upoważnić Wójta 
do podpisu, ale dopiero wówczas, gdy zabezpieczone będą w budżecie gminy środki na 
przedmiotowe zadanie. Pytał również, czy w ramach planowanych zadań przewidziany jest remont 
kanalizacji w całości przy ul. Powstańców Śl. 
Sekretarz Gminy powiedziała, że odwodnienie zostało wykonane, założenie jest takie, żeby poprawić 
system odwodnienia, przy ul. Powstańców Śl., po to aby był to sprawny system.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że modernizacja instalacji deszczowej i sanitarnej jest przewidziana, a jeśli 
chodzi o koszty to można będzie liczyć na dofinansowanie zadnia prawie w 90 %. Jeśli nie będzie 
możliwości zabezpieczenie środków na to zadanie, wówczas nie będzie ono realizowane.  
Witold Bulas zawnioskował w imieniu mieszkańców ul. Sienkiewicza o uwzględnienie w budżecie 
gminy kosztów zadania polegającego na odwodnieniu ulicy Powstańców oraz Sienkiewicza oraz 
odtworzenie rowów melioracyjnych między ul. Powstańców oraz Sienkiewicza. Przypomniał 
Wójtowi, że zapewniał, że od początku kadencji wykonanie tych prac nastąpi przy okazji tego 
projektu, a jednak w zakresie prac nie zostały rowy ujęte.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że w miarę możliwości finansowych budżetu planowane jest odwodnienie 
terenu, gdzie znajdują się budynki mieszkalne a nie terenu, na którym znajdują się garaże. 
Dodatkowo poinformował, iż jest możliwość odwodnienia poszczególnych budynków mieszkalnych 
przez Wspólnoty, poprzez wykonanie drenażu wokół budynku i włączenia do istniejącej kanalizacji 
deszczowej.  
Edward Pęcherski opowiedział, jak wygląda obecnie sytuacja wokół terenu oczyszczalni. Stwierdził, że 
sytuacja w pobliżu jego budynku mieszkalnego znacznie się poprawiła, jednak ciągle jeszcze zdarzają 
się uciążliwości zapachowe przy samej oczyszczalni. Uważa, że podłączenie ścieków z Ziętka i Potępy 
do oczyszczalni w Krupskim Młynie to niewłaściwe działanie. Istniejąca oczyszczalnia BOSS 200 to 
obiekt niebezpieczny, wokół pojawiły się wypalone drzewa, a ze szczelin budynku wydobywa się 
fetor. Dodał, że „dbamy o drzewa a co z ludźmi? Budujemy wytwórnię gazów bojowych w Krupskim 
Młynie.” Pytał czy radni zdają sobie sprawę z tego, że oczyszczalnia wciąż śmierdzi. 
Wójt wyjaśnił, że prace inwestycyjne mają na celu usunięcie uciążliwości zapachowych.  



Pan Pęcherski pytał, czy Wójt jest zwolennikiem kumulowania ścieków w jednej oczyszczalni w 
gminie? On uważa, że jest to błędny kierunek. „Gdyby ogłosić konkurs na najgłupszą oczyszczalnię to 
nasza by wygrała..” 
Witold Bulas dodał, że oczyszczalnia ciągle jest  łatana, po to aby spełniała ciągle nowe wymogi prawa 
ale sytuacja nie jest lepsza. Modernizacje prowadzone są już od kilku lat, ale niczego to nie zmieniło., 
a zapewne przy kolejnym III etapie ponownie wystąpi konieczność kolejnej modernizacji. 
Wójt wyjaśnił, że prace mają na celu poprawę jakości funkcjonowania obiektu i takie jest założenie 
obecnej modernizacji.  
Członkowie Komisji po przeprowadzonej dyskusji zapoznali się z wyjaśnieniami Wójta i Sekretarza 
Gminy. 
 
Ad. 14. 
Sprawy bieżące.  

1. Brodziak Henryk wnioskował o skuteczne informowanie osób dokarmiających zwierzęta o 
obowiązujących przepisach dot. zasad dokarmiania. 

2. Bulas Witold wnioskował o przedstawienie kosztów wykonania modernizacji oczyszczalni 
oraz kosztów wykonania kanalizacji. 

3. Edward Błaszczyk:  
a) wnioskował o podjęcie próby wpłynięcia na poprawę jakości pracy osób zatrudnionych w stacji 
Caritas w Krupskim Młynie (czas sprzątania obiektu powoduje skrócenie czasu świadczonych usług 
dla usługobiorców);  
Radni podziękowali za spostrzeżenie, jednocześnie podkreślili, że temat jest im znany, jednak nie 
mają żadnych możliwości na to aby wpłynąć na Dyrektora Caritasu, bo to on jest tutaj osobą 
kompetentną, jeśli chodzi o sprawy pracownicze.  
b) apelował o rozważenie możliwości zakupu urządzeń pomiarowych jakości powietrza, które można 
byłoby zainstalować na terenie gminy (poszukać sponsorów); 
Danuta Pries wyjaśniła, że wniosek jest cenny i przypomniała, że jesteśmy w trakcie opracowywania 
procedury aby móc dokonywać pomiarów jakości powietrza na terenie gminy. Prace są w toku i 
prosiła o cierpliwość.  
 
Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 18.00. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości: 
Klaudiusz Kruszewski  …………………… 
Henryk Brodziak  …………………….  
Ewelina Kornek  …………………….  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik  ……………………. 
Ewa Kluba  ……………………. 
Bogdan Mika   ……………………. 
Roman Piksa  ……………………. 
Jerzy Sier  ……………………. 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas   …………………….. 
Jacek Kiszkis  …………………….. 
Dominik Pawlak  …………………….. 
Gerard Piegza  …………………….. 
Herbert Panchyrz  …………………….. 
Franciszek Sufa  …………………….. 
 
Protokołowała: K. Michałek 


